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Protokół XLII/2017  

sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 31 października 2017 r. 

 

Ad. pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył XLII w bieżącej kadencji obrady 

sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze 14 

Radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza, 

Dyrektorów jednostek podległych, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich 

Wojciecha Owczarka, sołtysów a także wszystkich przybyłych na obrady sesji. 

Lista obecności Radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad. pkt 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił, że w związku ze stanowiskiem wypracowanym 

na wspólnym posiedzeniu komisji Radnych Rady Miejskiej w Stąporkowie wnioskuje  

o wprowadzenie do porządku obrad XLII sesji do pkt.11 ppkt. g) projektu uchwały w sprawie 

odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy na dzierżawę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XLII 

sesji do pkt.11 ppkt. g) projektu uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy na dzierżawę. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział  

w obradach 14 Radnych wyraziła zgodę na wprowadzenie przedmiotowego projektu uchwały  

do porządku obrad sesji. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu trzech komisji 

Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym Radny Edward Mazur wystąpił z wnioskiem o wycofanie 

z pkt.11 ppkt.a) porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 

położonej w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wycofanie z porządku obrad XLII sesji  

z pkt.11 ppkt.a) projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej  

w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

„za”- 8 głosów 

„przeciw”- 6 głosów 

„wstrzymało się” –0 głosów, 

przy biorących udział w obradach 14 Radnych odrzuciła wniosek Radnego Edwarda Mazura 

o wycofanie z porządku obrad XLII sesji z pkt.11 ppkt.a) projektu uchwały w sprawie 

sprzedaży nieruchomości położonej w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej zwrócił się do Radnych  

z pytaniem, czy mają dalsze uwagi lub propozycje do otrzymanego porządku obrad. 
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W związku z ich brakiem Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał proponowany porządek 

obrad XLII sesji po naniesionych zmianach. 

Porządek obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z  XL i XLI sesji.  

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Odczytanie Informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 

7. Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków w roku 

szkolnym 2016/2017. 

8. Przyjęcie Informacji o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta i gminy Stąporków  

za 8 m-cy 2017 r. 

9. Informacja Burmistrza Stąporkowa w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych  

za 2016 rok przez osoby zobowiązane do ich złożenia. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie złożonych oświadczeń 

majątkowych za 2016 r. przez Radnych Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) sprzedaży nieruchomości położonej w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy 

Stąporków, 

b) uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego dotyczącej 

kwestii zmiany uchwały Nr XLIX/872/14 z dnia 13 listopada 2014 r. w sprawie 

utworzenia Suchedniowsko-Oblęgorskiego Parku Krajobrazowego,  

c) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą Stąporków a osobą 

fizyczną, 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2017-2026, 

e) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2017 rok, 

f) zmiany uchwały Nr XXV/163/2016 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 listopada 

2016 r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz określenia 

inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

g) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy na dzierżawę. 

12. Zapytania i interpelacje Radnych. 

13. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z  brakiem pytań do odczytanego porządku obrad po naniesionych zmianach 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

„za”- 8 głosów 

„przeciw”- 6 głosów 

„wstrzymało się” –0 głosów, 

przy biorących udział w obradach 14 Radnych przyjęła porządek obrad XLII sesji. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad. pkt 3.  Przyjęcie protokołów z XL i XLI sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, iż projekty 

protokołów z poprzednich sesji zostały Radnym przesłane drogą elektroniczną oraz znajdują 

się w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym  protokół XL sesji Rady Miejskiej w  Stąporkowie został przyjęty 

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział w obradach 14 Radnych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

W głosowaniu jawnym  protokół XLI sesji Rady Miejskiej w  Stąporkowie został przyjęty 

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział w obradach  

14 Radnych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad. pkt 4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację 

Przewodniczącego o działalności międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. pkt 5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  

Sekretarz Wojciech Ślefarski  odczytał informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 6. Odczytanie Informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 

Przewodnicząca Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Danuta Jedynak 

odczytała informację na temat prac związanych z komunalizacją, która stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili pytań ani uwag do odczytanej informacji. 

Ad. pkt.7. Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Stąporków w roku szkolnym 2016/2017. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował,  

że Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków w roku szkolnym 

2016/2017 Radni otrzymali w materiałach przygotowanych pod obrady XLII sesji.  

W związku z brakiem pytań i uwag do przedstawionej informacji Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał ją pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”  przyjęła 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków w roku szkolnym 

2016/2017, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad. pkt.8.  Przyjęcie Informacji o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta  

i gminy Stąporków za 8 m-cy 2017 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował,  

że w obradach sesji udział bierze Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich Wojciech 

Owczarek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował,  

że Informację o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta i gminy Stąporków za 8 m-cy 

2017 r. Radni otrzymali w materiałach przygotowanych pod obrady sesji.  

Głos zabrał Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich Wojciech Owczarek,  

który przedstawił uaktualnione dane o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta i gminy 

Stąporków, które na dzień 30.09.br przedstawiały się w następujący sposób: 

 liczba bezrobotnych na terenie Gminy Stąporków wyniosła 986 osób, 
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 liczba bezrobotnych do 30 roku życia wyniosła 228 osób, co stanowi 23,12 % ogólnej 

liczby, 

 poziom bezrobocia obniżył się o 41 osób, co dało 4,6% spadku w odniesieniu  

do 31.08.br. zaś w porównaniu do 31.09.2016 r. zanotowano spadek o 237 osób, ogólnie 

poziom bezrobocia na terenie całego Powiatu Koneckiego spadł o 800 osób, 

 stopa bezrobocia na terenie całego Powiatu Koneckiego na dzień 31.08.br. wyniosła  

12,5% zaś na terenie województwa Świętokrzyskiego 9,1% co dało spadek na poziomie 

0,1% w odniesieniu do miesiąca poprzedniego, 

  najwyższa stopa bezrobocia występowała w powiecie skarżyskim 16,5%, opatowskim 

13,5%, ostrowieckim 12,5%, 

 najniższa stopa bezrobocia występowała w powiecie buskim i wyniosła poniżej 5%, 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich Wojciech Owczarek,  

przedstawił, że z rejestru bezrobotnych zostało wyłączonych 210 osób. Podał także główne 

przyczyny tego zjawiska: podjęcie pracy-123 osoby, rozpoczęcie stażu- 22 osoby, 

rozpoczęcie szkoleń-2 osoby, niepotwierdzenie gotowości do pracy- 14 osób, dobrowolna 

rezygnacja ze statusu osoby bezrobotnej- 19 osób, nabycie praw emerytalnych- 3 osoby, 

podjęcie nauki- 17 osób. W dalszej części swej wypowiedzi wyjaśnił, że liczba osób,  

które nabyły prawa emerytalne ulegnie zwiększeniu, bowiem 1.10.br. weszła w życie ustawa 

obniżająca wiek emerytalny. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich powiedział, 

że w skali roku bezrobocie spadło ok.200 osób i jest to tendencja trwała i widoczna  

na przestrzeni ostatnich 3 lat. 

W związku z brakiem pytań i uwag do przedstawionej informacji Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał ją pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”  przyjęła 

informację o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta i gminy Stąporków za 8 m-cy 

2017 r., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad. pkt.9. Informacja Burmistrza Stąporkowa w sprawie złożonych oświadczeń 

majątkowych za 2016 r. przez osoby zobowiązane do ich złożenia. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski odczytał informację Burmistrza Stąporkowa w sprawie 

złożonych oświadczeń majątkowych za 2016 r. przez osoby zobowiązane do ich złożenia, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag do odczytanej informacji. 

Ad. pkt.10. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie złożonych 

oświadczeń majątkowych za 2016 r. przez Radnych Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych za 2016 r. 

przez Radnych Rady Miejskiej w Stąporkowie, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Radni nie wnosili uwag do odczytanej informacji. 

Ad. pkt.11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym 
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Komisji Rady Miejskiej i ponieważ Radni mają je przed sobą nie zachodzi potrzeba  

ich odczytywania. 

Ad.pkt.11.ppkt a) Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej  

w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

Głos zabrał Radny Edward Mazur, który zwrócił się z prośbą do Radnych Rady Miejskiej, 

aby głosowali za odrzuceniem przedmiotowego projektu uchwały. Prośbę uzasadnił tym,  

że działka znajduje się w pobliżu kościoła i przychodni zdrowia „Medica”. Wyjaśnił, 

że prowadzenie działalności w tym miejscu jego zdaniem oraz zdaniem wyborców z terenu 

Radnego Edwarda Mazura i Radnych ze Stąporkowa nie powinno mieć miejsca. Nadmienił, 

że umownie zostało przyjęte, że każdy Radny, z którego terenu mają być sprzedawane działki 

powinien wyrazić wolę sprzedaży lub nie i Radni się do tego stosowali. Zaapelował  

do pozostałej części Rady Miejskiej o głosowanie za odrzuceniem projektu uchwały  

w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy 

Stąporków. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

„za”- 8 głosów 

„przeciw”- 6 głosów 

„wstrzymało się” –0 głosów, 

 

podjęła uchwałę  Nr XLII/255/2017 w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej  

w Stąporkowie stanowiącej własność Gminy Stąporków, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11.ppkt b) Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego dotyczącej kwestii zmiany uchwały Nr XLIX/872/14  

z dnia 13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia Suchedniowsko-Oblęgorskiego Parku 

Krajobrazowego. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLII/256/2017 w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego dotyczącej kwestii zmiany uchwały Nr XLIX/872/14 z dnia  

13 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia Suchedniowsko-Oblęgorskiego Parku 

Krajobrazowego, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.11.ppkt c) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

pomiędzy Gminą Stąporków a osobą fizyczną. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLII/257/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy 

Gminą Stąporków a osobą fizyczną, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
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Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11.ppkt d) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2017-2026. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLII/258/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2017-2026, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11.ppkt e) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2017 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLII/259/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2017 rok,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11.ppkt f) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/163/2016 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 listopada 2016 r. w sprawie wysokości stawek 

podatku od nieruchomości oraz określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku  

od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „przeciw” odrzuciła projekt 

uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/163/2016 Rady Miejskiej w Stąporkowie  

z dnia 30 listopada 2016 r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości  

oraz określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, rolnego  

i leśnego. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11.ppkt g) Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy na dzierżawę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że w §1 niniejszej uchwały widnieje zapis,  

iż „wyraża się zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy części nieruchomości nr 3662/15 położonej w Stąporkowie na okres 10 lat”. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLII/260/2017 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy na dzierżawę, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt. 12. Zapytania i interpelacje Radnych. 

Głos zabrali: 

Radny Kamil Zieliński zgłosił problem notorycznie tłuczonych przez wandali lamp 

oświetlających alejki w parku w Stąporkowie. Poinformował, iż podczas opadów woda 

dostaje się do instalacji elektrycznej lamp powodując zwarcie. Powiedział, że na jednej linii 

energetycznej z parkiem znajduje się także osiedle Plac Wolności i w takiej sytuacji następuje 
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przerwa w dostawie energii elektrycznej zarówno w parku jak i na osiedlu. Zaproponował 

rozważenie możliwości zakupu przez gminę nietłukących się kloszy oświetleniowych,  

by zapobiegać tym zjawiskom. Radny Kamil Zieliński w dalszej części swej wypowiedzi  

w imieniu mieszkańców bloku nr 13 na osiedlu Plac Wolności w Stąporkowie zwrócił się  

z prośbą o wykonanie asfaltu lub nawierzchni ażurowej na obcinku łączącym blok z garażami 

i parkiem. Radny w imieniu mieszkańców ul. Piaskowej w Stąporkowie poprosił o wykonanie 

nawierzchni na drodze, bowiem wysypywany tłuczeń niestety jest wypłukiwany przez wody 

opadowe, co powoduje zagrożenie dla ruchu kołowego a także dla dzieci przemieszczających 

się tą drogą. Radny Kamil Zieliński podsumowując wypowiedź zwrócił się z prośbą  

o wprowadzenie  dwóch ostatnio wymienionych zadań do budżetu Gminy Stąporków  

na 2018 rok. 

Radny Edward Mazur przedstawił, że w imieniu mieszkańców ul. 1 Maja w Stąporkowie  

w dniu 09.10.br zgłosił propozycję do projektu budżetu na 2018 r., którą odczytał: W imieniu 

mieszkańców ul.1 Maja uprzejmie proszę o zabezpieczenie w budżecie Gminy na 2018 rok 

funduszy na kanalizację sanitarną. Realizacja przedsięwzięcia przyczyni się do poprawy 

warunków sanitarnych i podniesienia standardu życia mieszkańców oraz wpłynie na poprawę 

stanu środowiska naturalnego. Proszę o pozytywne rozpatrzenie prośby i uwzględnienie 

wniosku w projekcie budżetu na rok 2018. Poinformował, że otrzymał już odpowiedź  

od Burmistrz Stąporkowa, że zadanie nie zostanie wykonane, bowiem gmina Stąporków  

nie posiada środków finansowych.  Powiedział, że z wypowiedzi Burmistrz Stąporkowa  

dla TKN24 wynika, że gmina posiada na koncie 67 mln zł i ta wypowiedź do tej pory  

nie została sprostowana. W związku z tym zwrócił się do pani Skarbnik Anny Pisarczyk  

z prośbą o wyjaśnienie, dlaczego nie wykonujemy tego typu przedsięwzięć skoro gmina jest 

w tak dobrej sytuacji finansowej. Powiedział, że jego zdaniem to właśnie na wybudowanie 

kanalizacji sanitarnej na terenie miasta i gminy należy położyć szczególny nacisk, a nie np.  

na inwestowanie w budowę ścieżki pieszo-rowerowej nad zalewem Miła w Stąporkowie  

za kwotę 350 tys. zł ze środków własnych bez dofinansowania z zewnątrz, czy też plac  

przy MGOKiS w Stąporkowie za kwotę 150 tys. zł wykonany również ze środków własnych  

bez dofinansowania z zewnątrz. W dalszej części swej wypowiedzi Radny Edward Mazur 

zwrócił się z pytaniem do Sekretarza Wojciecha Ślefarskiego, dlaczego przewoźnicy z terenu 

miasta i gminy Stąporków nie otrzymali odpowiedzi na pismo, które złożyli w tut. Urzędzie 

dnia 31.08.2017 r. w sprawie przystanków komunikacyjnych znajdujących się na terenie 

gminy. Takież pytanie skierował również do Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w  Stąporkowie, bo pismo tej samej treści zostało przekazane do Rady Miejskiej  

w Stąporkowie. Radny Edward Mazur poprosił o udzielenie informacji, jakie koszty ponosi 

Gmina za sprzątanie przystanków komunikacyjnych na terenie. Zwrócił się także  

z prośbą o podanie wysokości kwoty, jaką Gmina otrzymuje z opłaty za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych od przewoźników. Poinformował, że na terenie naszej 

Gminy znajdują się przystanki bez ustawionych wiat, za które przewoźnicy też muszą ponosić 

opłaty w kwocie 0,05 gr za każdorazowe zatrzymanie się. Powiedział, że w przedmiotowym 

piśmie przewoźnicy wskazali podstawę prawną, że zadaniem własnym gminy jest organizacja 

przewozu publicznego. W dalszej części swej wypowiedzi Radny Edward Mazur zwrócił się  

z pytaniem, kiedy zostanie usunięty problem stojącej wody opadowej na ul. 1 Maja  
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w Stąporkowie. Poprosił, by jak najszybciej tę sprawę rozwiązać, bowiem już kilkakrotnie 

zgłaszał tę sprawę do tut. Urzędu, lecz niestety problem pozostał.  

Ad.pkt 13. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych udzielał Sekretarz Wojciech Ślefarski. 

Radnemu Kamilowi Zielińskiemu w kwestii lamp niszczonych przez wandali w parku 

odpowiedział, że sprawę przeanalizuje i wyjaśni, czy istnieje możliwość zakupu nowych 

nietłukących się kloszy a odpowiedzi udzieli na kolejnej sesji. Natomiast w kwestii 

zgłoszonych przez Radnego wniosków budżetowych na 2018 r. Sekretarz powiedział,  

że przekaże je do Pani Burmistrz i Pani Skarbnik. 

Radnemu Edwardowi Mazurowi w sprawie wniosku budżetowego na budowę kanalizacji 

sanitarnej na ul.1 Maja w Stąporkowie w 2018 r. Sekretarz wyjaśnił, że realizacja  

tej inwestycji jest przewidziana na lata późniejsze. W kwestii wniosku w sprawie zalegającej 

wody opadowej na ul.1 Maja w Stąporkowie powiedział, że należy wybrać  

zadanie, które na daną chwilę jest priorytetem do wykonania, ponieważ nie można co chwilę 

zgłaszać nowych problemów do rozwiązania tylko po to, by na końcu powiedzieć, że nic nie 

zostało zrobione. Sekretarz Wojciech Ślefarski powiedział, że zarządzanie gminą polega  

na ustalaniu priorytetów i ich realizowaniu a doskonałym przykładem na potwierdzenie  

tego jest rozciągłość w czasie rozbudowy oczyszczalni ścieków  w Stąporkowie, która trwa 

od kilku lat i jeszcze nie została zakończona. Sekretarz wyjaśnił, że sprawa ul.1 Maja  

w Stąporkowie jest przedmiotem analizy wynikającej w troski o mieszkańców i w tej kwestii 

dokonywano już oględzin w terenie. W dalszej części swej wypowiedzi przedstawił, że nie 

będzie łatwe rozwiązanie tej sprawy, bowiem napotkano na problemy logistyczno-  

techniczne a także finansowe. Powiedział, że zauważyć należy, iż taka inwestycja wyniesie 

kilka milionów złotych. Sekretarz Wojciech Ślefarski podkreślił, że niezrozumiałym  

dla niego jest czynienie przez Radnego aluzji odnośnie inwestycji przy zbiorniku wodnym  

na ul. Miłej, ponieważ to właśnie Radny Edward Mazur sugerował, że gmina nic na tym 

terenie nie robi. Powiedział, że gmina inwestuje w ten teren robiąc ścieżkę pieszo-rowerową 

w celu poprawy estetyki i funkcjonalności tego miejsca zaś Radny Edward Mazur neguje  

te działania. W kwestii pisma złożonego przez przewoźników do tut. Urzędu Sekretarz 

Wojciech Ślefarski powiedział, że nie jest w posiadaniu wiedzy w tej sprawie, ale po sesji się 

z nią zapozna. 

Pani Skarbnik Anna Pisarczyk udzieliła Radnemu Edwardowi Mazurowi odpowiedzi  

na pytanie, dlaczego gmina nie wykonuje kanalizacji tylko ścieżkę pieszo- rowerową  

przy ul. Miłej w Stąporkowie i zagospodarowanie placu przed MGOKiS w Stąporkowie.  

Powiedziała, że stało się tak na mocy decyzji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej wyjaśnił Radnemu Edwardowi 

Mazurowi, że pismo od przewoźników z terenu gminy Stąporków wpłynęło do wiadomości 

Rady Miejskiej a Radni zostali z nim zapoznani i teraz czekamy na odpowiedź wydziału 

merytorycznego tut. Urzędu. 

Radny Edward Mazur odnosząc się do wypowiedzi Sekretarza Wojciecha Ślefarskiego 

powiedział, że najpilniejsze są sprawy zaspokajające zbiorowe potrzeby wspólnoty takie jak 

np. kanalizacja sanitarna, czy wykonanie odwodnienia drogi na ul.1 Maja w Stąporkowie. 

Radny powiedział, że wykonanie tego zadania jest z pewnością bardziej pilne, niż ścieżka 

pieszo- rowerowa nad zbiornikiem przy ul. Miłej. Zaznaczył, że sam kiedyś był zwolennikiem 
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przejęcia przez gminę tego zbiornika, jednak niestety nic w tej kwestii nie zrobiono. 

Powiedział także, że dwa lata temu Gmina  przeznaczyła środki finansowe z budżetu  

na zagospodarowanie plaży, która w roku kolejnym została zamknięta ze względu na trwające 

tam roboty budowlane przy nowo powstającej prywatnej inwestycji. W dalszej części swej 

wypowiedzi zwrócił się zapytaniem do Sekretarza Wojciecha Ślefarskiego, dlaczego  

nie udzielił informacji o pełnym zakresie inwestycji przy zbiorniku na ul. Miłej  

i nie powiedział, że projekt na to zadanie obejmuje plac zabaw dla dzieci, boisko do piłki 

plażowej, parking oraz ławeczki dla spacerowiczów. Radny wyraził stanowisko, że Gmina 

powinna pozyskać na to zadanie środki z zewnątrz i wykonać je kompleksowo zamiast 

inwestować środki własne. Radny Edward Mazur powiedział, że niestety w naszej gminie nie 

kładzie się nacisku na pozyskiwanie środków z zewnątrz, tylko wszystkie zadania 

wykonujemy ze środków budżetu. Powiedział także, że zdaniem pani Burmistrz Stąporkowa 

nieopłacalnym jest pozyskiwanie środków na wykonanie wodociągu. Poinformował,  

iż np. Gmina Końskie ma 98% terenu skanalizowanego, podobnie Smyków i Radoszyce. 

Zaznaczył, że Gmina Stąporków przez 8 lat nie wykonała nawet 1cm nitki kanalizacji 

sanitarnej. W dalszej części swej wypowiedzi poddał pod rozwagę, czy ważniejsze jest 

wykonanie placu przed MGOKiS za 150 tys. zł ze środków własnych, bez dofinansowania, 

czy np. doinwestowanie Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 2, w której schody składają się  

z popękanych płyt. Radny Edward Mazur powiedział, że jest mu bardzo przykro z powodu 

tego, że Radni nie poparli jego prośby i zagłosowali za sprzedażą działki przy kościele  

w Stąporkowie. Powiedział, że cyt.” zbierzemy podpisy i damy sobie radę.” 

Ad.pkt 14. Sprawy różne. 

Głos zabrali: 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że sołtysi otrzymali broszurę informującą,  

że od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT wysyłają jednolity plik kontrolny. Poprosił, 

aby tę informację wywiesić na tablicach ogłoszeń - pismo w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

Radna Joanna Wojna powiedziała, że w kwestii niebezpiecznego skrzyżowania dróg 

Pardołów- Hucisko zwróciła się z prośbą o wsparcie do Radnego Powiatowego Łukasza 

Świerczyńskiego. Poinformowała, że w tej sprawie otrzymała pozytywną informację,  

że na skrzyżowaniu będzie postawiony znak STOP a także zostaną ułożone progi 

spowalniające. Radna Joanna Wojna poinformowała, że podczas kontroli Komisji Rewizyjnej 

w ZGKiM w Stąporkowie uzyskała od Dyrektora informację, że aby nowo powstająca 

oczyszczalnia ścieków w pełni i dobrze funkcjonowała należy skanalizować naszą gminę. 

Wyjaśniła, że wykonanie kanalizacji sanitarnej jest najlepszą rzeczą dla mieszkańców  

i powinniśmy mimo olbrzymich kosztów tego zadania jak najszybciej opracować projekt  

na jej budowę. Wyjaśniła, że środki finansowe na ten cel gmina powinna pozyskać  

ze środków zewnętrznych. Kolejną sprawą, którą poruszyła Radna Joanna Wojna była 

kwestia gazyfikacji wsi Hucisko. Radna poinformowała, że w tym celu zorganizowała 

spotkanie z przedstawicielami Polskiej Spółki Gazownictwa z Kielc. Wyjaśniła, że koszty 

wykonania instalacji nie są wysokie i mogą wynieść ok.12 tys. zł. Cena zawiera koszt 

skrzynki przed posesją, wykonanie projektu i pomiarów geodezyjnych a także koszt 

podłączenia każdego punktu w domu do głównej nitki. Radna Joanna Wojna powiedziała,  

że koszt eksploatacji zależy od indywidualnego odbiorcy, bowiem najmniej korzystne jest 
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podłączenie samej kuchenki gazowej, natomiast najbardziej ekonomiczne jest podłączenie 

kuchenki, ogrzewania domu i wody. Wyjaśniła, że termin realizacji takiego zadania dla wsi  

to ok.3 lata. Powiedziała, że jeśli właściciel wyrazi zgodę na ustawienie skrzynki gazowej 

przed posesją to jest zobowiązany w ciągu 3 miesięcy poprowadzić gaz do domu. Wyjaśniła, 

że korzystne ekonomicznie dla mieszkańców danej wioski jest zatrudnienie własnego 

projektanta i geodety. W dalszej części swej wypowiedzi Radna Joanna Wojna poruszyła 

sprawę biblioteki, która mieściła się w budynku po byłej szkole w Hucisku. W związku z tym 

Radna  zwróciła się do obecnej na obradach Dyrektor MGOKiS Katarzyny Sorn z pytaniem, 

czy biblioteka powróci do nowo wyremontowanego budynku przeznaczonego na lokale 

socjalne dla mieszkańców gminy Stąporków. 

Sołtys wsi Piasek Danuta Czmoch w imieniu sołtysów zwróciła się z prośbą o podwyżkę 

diet sołtysów za udział w sesji. Podniosła, że w innych gminach wysokości diet są wyższe. 

Poprosiła także o dostarczenie gruzu lub tłucznia do wsi Piasek. 

Sołtys wsi Czarniecka Góra Danuta Połeć poinformowała, że inkasent ZGKiM zbierający  

w jej wsi opłatę za pobór wody rozdawał mieszkańcom deklaracje z prośbą o wyrażenie 

zgody na wymianę wodociągu. Poprosiła o udzielenie informacji w tej sprawie.  

Sekretarz Wojciech Ślefarski poparł wypowiedź Radnej Joanny Wojny,  

że wykonanie kanalizacji sanitarnej jest rzeczą priorytetową. Jednocześnie wyjaśnił,  

że aby rozpocząć budowę nitki kanalizacyjnej najpierw należy zakończyć budowę 

oczyszczalni ścieków, co nastąpi w 2018 r. Sekretarz Wojciech Ślefarski powiedział,  

że dopiero kolejnym etapem będzie budowa kanalizacji w aglomeracji Stąporków.  

Radna Joanna Wojna poinformowała, że na terenie gminy są wsie, w których kanalizację 

trzeba będzie przeprowadzić środkiem drogi. Powiedziała, że skoro w 2018 r. zakończy się 

budowa oczyszczalni to gmina ma czas, by zebrać informacje o możliwościach pozyskania 

środków zewnętrznych i stworzyć dokumentację na wykonanie nitki kanalizacyjnej. 

Zaapelowała, by przygotować projekty na pozyskanie środków z funduszy zewnętrznych  

i rozpocząć prace nad budową kanalizacji sanitarnej w gminie. Powiedziała, że należy 

rozważyć, czy zasadnym jest budowanie nowych dróg skoro w przyszłości może zaistnieć 

taka sytuacja, że trzeba będzie je rozkopywać, by przeprowadzić nitkę kanalizacji. 

Zaznaczyła, że bardzo ważne jest zaplanowanie szczegółowego harmonogramu inwestycji  

z wyprzedzeniem na 10 kolejnych lat. Jako przykład podała ul. 1 Maja w Stąporkowie,  

na której przebudowę drogi i przeprowadzenie kanalizacji powinien być rozpisany 

szczegółowy projekt w rozbiciu na poszczególne lata i Radni powinni być o takich planach 

informowani. Powiedziała, że podczas spotkania w sołectwach Duraczów i Mokra 

mieszkańcy wyrazili chęć przyłączenia się do nitki gazowniczej, jednak ostatecznie zajęli 

stanowisko, aby najpierw na tym terenie przeprowadzono kanalizację. Poinformowała,  

że każdy z sołtysów z terenu gminy wyraża chęć przyłączenia się mieszkańców swego 

sołectwa do nitki kanalizacyjnej i gazowniczej. Radna Joanna Wojna powiedziała, że obawia 

się, aby w tej sytuacji nie było tak jak z remontem ul. Kieleckiej w Hucisku, która nie została 

wykonana kompleksowo, tylko pominięto odcinek od Gosania do Krasnej. Powiedziała,  

że fatalny stan drogi za wsią Krasna jest kompromitujący dla Powiatu Koneckiego, który nic 

w tej sprawie nie robi. Radna Joanna Wojna powiedziała, że nie walczymy o sukcesywne  

i systematyczne poprawianie naszej gminy. Podsumowując wypowiedź powiedziała,  
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że bardzo ważne jest dobre planowanie a jej zdaniem na obecną chwilę wszystko jest robione 

chaotycznie. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski odpowiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią Radnej Joanny 

Wojny, że gmina nie planuje wykonywania zadań na przestrzeni lat. Podkreślił,  

że najważniejszym do tej pory zadaniem było opracowanie dokumentacji oraz wykonanie 

modernizacji oczyszczalni ścieków w Stąporkowie za kwotę 18 mln zł. Poinformował, 

że została opracowana dokumentacja na wykonanie kanalizacji sanitarnej w Stąporkowie  

i skanalizowanie miasta w 100 %. Podkreślił, że po zmodernizowaniu oczyszczalni ścieków 

zostanie przygotowany wniosek o pozyskanie funduszy ze środków unijnych na realizację 

tego zadania. Wyjaśnił, że kolejnym etapem inwestycji według wstępnie nakreślonych 

planów ma być skanalizowanie Czarnieckiej Góry. W kwestii przygotowania szczegółowego 

harmonogramu inwestycji na kolejne 10 lat wyjaśnił, że jest możliwe opracowanie takiego 

planu, jednak nie przyniesie to wymiernych korzyści, bo np. w Bokowie kanalizacja byłaby  

w 2045 r., bo takie inwestycje są czasochłonne i kosztowne. Podkreślił, że nie jest prawdziwe 

stwierdzenie, iż najpierw powinna zostać położona nitka kanalizacji a dopiero gazownicza,  

bo kolejność nie ma najmniejszego znaczenia.  

Radna Joanna Wojna podkreśliła, że w kwestii inwestycji budowy kanalizacji sanitarnej  

i gazociągu należy brać pod uwagę  mieszkańców, którzy są chętni do podłączenia się  

do kanalizacji i partycypowania w kosztach wykonania zadania. Wyjaśniła, że podczas 

budowy kanalizacji w Hucisku otrzymano cześć środków z funduszy europejskich  

na utworzenie nitki wokół wsi natomiast pozostałe koszty pokrywali mieszkańcy.  

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że posiadamy jedną oczyszczalnię ścieków i jedną 

zlewnię, do której przyporządkowany jest Stąporków i część wsi Hucisko a w przyszłości 

jeszcze być może optymalnie jeszcze dołączy Czarniecka Góra. Powiedział, że w sytuacji, 

gdy gmina będzie chciała rozbudować kanalizację sanitarną na dalszych terenach trzeba 

będzie utworzyć więcej zlewni i nową oczyszczalnię ścieków. Podsumowując swą 

wypowiedź podkreślił, że należy mieć świadomość, że modernizowana właśnie oczyszczalnia 

nie przyjmie ścieków z terenu całej gminy, bowiem nie pozwolą na to możliwości techniczne. 

Na obrady sesji poproszono Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

w Stąporkowie Roberta Adamczyka. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił, że sołtys wsi Czarniecka Góra zwróciła się  

z prośbą o udzielenie wyjaśnień, bowiem inkasent ZGKiM zbierający w jej wsi opłatę  

za pobór wody rozdawał mieszkańcom deklaracje o wyrażeniu zgody na wymianę 

wodociągu. 

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie Robert 

Adamczyk wyjaśnił, że zakład otrzymał do wykonania zadanie pn. ”Opracowanie 

dokumentacji na przebudowę sieci wodociągowej w Czarnieckiej Górze  

wraz z uszczelnieniem zbiorników oraz wymianą rur na układach filtracyjnych stacji ujęcia 

wody w Błotnicy”. Powiedział, że w związku z przystąpieniem do realizacji tego zdania 

rozdawane były wśród mieszkańców wsi deklaracje w celu zobrazowania czy mieszkańcy 

będą akceptować podłączenie do nowej sieci wodociągowej. Wyjaśnił, że obecna sieć jest 

bardzo stara wykonana kilkadziesiąt lat temu z żeliwa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił obecną na obradach Dyrektor MGOKiS  

w Stąporkowie Katarzynę Sorn o udzielenie odpowiedzi na pytanie Radnej Joanny Wojny  
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w sprawie biblioteki w nowo wyremontowanym budynku po byłej szkole w Hucisku,  

gdzie powstały lokale socjalne dla mieszkańców. 

Dyrektor MGOKiS w Stąporkowie Katarzyna Sorn wyjaśniła, że filia biblioteki  

w Hucisku jest na obecną chwilę w stanie zawieszenia, bowiem w związku  

z trwającym w budynku remontem została wypowiedziana umowa. Powiedziała,  

że ta sytuacja nie odbiła się negatywnie na mieszkańcach wsi Hucisko, którzy ze względu  

na bliską odległość chętnie korzystają z biblioteki w Stąporkowie. Przedstawiła, że pracownik 

z filii biblioteki w Hucisku został przniesiony do Stąporkowa, więc nie zmniejszono ilości 

etatów a w momencie ponownego podpisania umowy będzie możliwy powrót filii  

do Huciska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z prośbą sołtys wsi Piasek, która wystąpiła  

w imieniu wszystkich sołtysów o podwyżkę diety za udział w sesji poprosił panią Skarbnik 

Annę Pisarczyk o udzielenie odpowiedzi. 

Pani Skarbnik Anna Pisarczyk odpowiedziała, że decyzję o wysokości prowizji podejmuje 

się w drodze uchwały, więc decyduje o tym Rada Miejska a nie jednoosobowo Skarbnik. 

Wyjaśniła, że jako Skarbnik odpowiada za płynność finansową gminy i każdy wydatek  

z budżetu musi mieć swoje pokrycie w dochodach. Podsumowując wypowiedź zapewniła,  

że wniosek sołtysów zostanie przedstawiony w najbliższym czasie Burmistrz Stąporkowa. 

Wyjaśniła także, że w innych gminach prowizja dla sołtysów nie wynosi 15%  

tak jak w naszej Gminie i wskazała, aby wziąć to pod rozwagę. Powiedziała także,  

że jeśli Rada Miejska wyrazi zgodę na obniżenie prowizji dla sołtysów to być może  

w tej sytuacji znajdzie się źródło finansowania dla podwyższenia diet.  

Radna Joanna Wojna poprosiła Dyrektora ZGKiM o udzielenie informacji, jaka jest 

pojemność modernizowanej oczyszczalni ścieków i czy w przypadku skanalizowania całej 

gminy możliwe jest przyjęcie nieczystości z całego terenu. 

Radny Edward Mazur w kwestii dopinania budżetu zwrócił się do pani Skarbnik  

z pytaniem, czy wysokość jej zarobków nie przeszkadza w dopięciu budżetu bowiem według 

oświadczenia majątkowego z 2014 r. zarobiła 89 tys. zł brutto rocznie a w roku 2015 było  

to 109 tys. zł. 

Radny Kamil Zieliński w imieniu mieszkańców bloku nr 12 na Placu Wolności  

w Stąporkowie podziękował Dyrektorowi ZGKiM za wysypanie szlaki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu swoim, Radnego Macieja Pokusy  

oraz Radnego Sławomira Pietrasa podziękował Dyrektorowi ZGKiM za uporządkowanie 

pomników na uroczystości Niekłańskiego Października. 

Dyrektor ZGKiM Robert Adamczyk podziękował za słowa uznania. W kwestii 

modernizowanej oczyszczalni ścieków wyjaśnił, iż pracuje ona w oparciu o istniejący system 

kanalizacji a także o ścieki dowożone ze zbiorników na nieczystości. Powiedział,  

że oczyszczalnia jest w stanie przyjąć ścieki od znacznej liczby gospodarstw domowych  

z terenu gminy. Przedstawił, iż jego zdaniem najlepszym rozwiązaniem byłoby,  

gdyby na terenie gminy wybudowano sieć kanalizacyjną, bowiem najbezpieczniejsze  

dla środowiska naturalnego są ścieki, które trafiają do oczyszczenia w ciągu 7 godzin. 

Wyjaśnił, że wtedy nie występuje proces gnicia i w łatwy sposób można je oczyścić. Dyrektor 

ZGKiM Robert Adamczyk przedstawił, że w przeszłości analizowany był projekt,  

aby na terenie gminy ulokować 5 oczyszczalni ścieków, co zapewniłoby odbiór nieczystości  
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z terenu całej gminy. Jednocześnie powiedział, że wybudowanie kanalizacji jest niewątpliwie 

trudnym i kosztownym zadaniem, bowiem nasza gmina jest rozproszona. Podkreślił, że w tej 

sytuacji należałoby skalkulować czy bardziej opłacalne ekonomicznie będzie wybudowanie 

kanalizacji czy też zbiorniki na nieczystości. Powiedział, że tego typu decyzja niewątpliwie 

powinna zostać przeanalizowana z finansowego jak i społecznego punktu widzenia.  

Podkreślił, że należałoby zasięgnąć opinii mieszkańców, czy wyrażają zgodę na kanalizację, 

bowiem niesie to za sobą koszty jej rozliczania, czyli wody i ścieków. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski udzielił odpowiedzi Radnemu Edwardowi Mazurowi  

w kwestii wysokości pensji pani Skarbnik. Wyjaśnił, że różnica wynikająca z kwot podanych 

w oświadczeniach majątkowych za lata 2014-2015 wynika z tego, że pani Skarbnik w 2014 

roku nie pracowała w Gminie przez cały rok kalendarzowy, a w 2015 roku- cały rok 

kalendarzowy. Powiedział, że wynagrodzenie pani Skarbnik jest niezmienne, a na przestrzeni 

lat wypłacane są też pracownikom tzw. jubileusze, co może powodować rozbieżności  

w kwotach.  

Sołtys wsi Piasek Danuta Czmoch poprosiła panią Skarbnik o sprawdzenie wysokości diet  

i prowizji dla sołtysów w innych gminach. 

Radny Maciej Pokusa powiedział, że jest mu bardzo przykro z tego powodu, że część 

Radnych ma możliwość zapytać o nurtujące ich sprawy władze Stąporkowa, np. budowę 

kanalizacji sanitarnej. Zaakcentował, że Radni wiejscy i sołtysi nie mają takiej możliwości 

bowiem na obradach sesji nie ma przedstawicieli Powiatu Koneckiego, czyli Radnych 

Powiatowych z terenu naszej gminy. Radny Maciej Pokusa powiedział, że najbardziej 

nurtującym środowiska wiejskie tematem jest katastrofalny stan dróg. Przedstawił, że stan 

drogi w Bokowie jest tak zły, że  niebawem ze względu na jej stan techniczny nie będzie 

możliwości po niej przejechać. Podobna sytuacja ma miejsce np. w Niekłaniu Małym, 

Niekłaniu Wielkim, Adamku czy Wielkiej Wsi, gdzie nie ma dobrych traktów,  

nie przeprowadza się melioracji rowów, tylko woda opadowa zalewa drogi i piwnice domów. 

Radny Maciej Pokusa powiedział, że lekceważące jest zachowanie przedstawicieli Powiatu 

Koneckiego względem mieszkańców naszej gminy, jako przykład podał, że sam prosi  

o naprawę chodnika nad stawem w Niekłaniu już trzeci rok. W dalszej części swej 

wypowiedzi przedstawił, że tylko co najwyżej 5 Radnych ma sens podejmowania dyskusji  

na sesji bo ma komu przedstawiać swoje problemy. Podsumowując podziękował  

za wykonanie 600 m drogi Wąglów-Niekłań. 

Radna Joanna Wojna poprosiła  Radnego Macieja Pokusę o doprecyzowanie swej 

wypowiedzi, bowiem niezrozumiałe dla niej są jego pretensje. Wyjaśniła, że na początku swej 

wypowiedzi zaznaczyła, że każdy z Radnych chciałby wiedzieć, jakie inwestycje  

w poszczególnych latach będą wykonywane na jego terenie. Powiedziała, że planowanie 

inwestycji z wyprzedzeniem jest o tyle ważne, że często planując budowę drogi nie wiadomo, 

czy za kilka lat nie będzie pod nią prowadzona kanalizacja. Zaproponowała, by Radni 

zorganizowali spotkanie robocze i przygotowali harmonogram planowanych na najbliższe lata 

inwestycji.  

Radny Edward Mazur zwrócił się z pytaniem do Dyrektora ZGKiM w sprawie ul. Polnej  

w Stąporkowie, gdzie została wykonana nowa nawierzchnia drogi a w planach jest 

przeprowadzenie nitki wodociągu. Radny poprosił o wyjaśnienie, czy w tej sytuacji  

nawierzchnia nie ulegnie uszkodzeniu. 
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Dyrektor ZGKiM Robert Adamczyk zapewnił, że nowa nawierzchnia nie zostanie 

uszkodzona. Wyjaśnił, że przeprowadzanie sieci wodociągowej pod asfaltem niesie za sobą 

ogromne ryzyko, bowiem każda awaria może spowodować, że w przyszłości trzeba będzie 

odkopać rury i zniszczyć drogę. Powiedział, że znacznie bardziej bezpieczne jest 

przeprowadzenie wodociągu z boku i tak będzie w przypadku ul. Polnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej doprecyzowując wypowiedź Radnego 

Macieja Pokusy powiedział, że niewątpliwie brakuje na obradach sesji przedstawicieli  

Rady Powiatu Koneckiego z terenu gminy. Wyjaśnił, że w związku z tym nie ma do kogo 

zgłaszać problemów złego stanu technicznego dróg powiatowych a także niedrożnych  

i niewykaszanych rowów przy nich usytuowanych. Jako przykład podał stan drogi  

na ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim, gdzie w nawierzchni znajdują się głębokie doły  

a niestety ze strony Powiatu Koneckiego nie ma zainteresowania sprawą.  Wyjaśnił,  

że tą właśnie drogą chodzą do szkoły dzieci. Powiedział, że skanalizowanie  

i zgazyfikowanie gminy jest niewątpliwie rzeczą ważną i popiera te inicjatywy, jednak 

najważniejsze są sprawy bieżące, czyli drogi, które są w złym stanie technicznym. 

Poinformował, że z gminy Stąporków do Starostwa Powiatowego w Końskich w sprawie dróg 

wysyłane są pisma, które niestety pozostają bez odpowiedzi. Przedstawił, że spotkanie  

w przedstawicielami Zarządu Powiatu Koneckiego również nie przyniosło wiążących decyzji.  

Sołtys wsi Krasna Krystyna Wąchała wyraziła zdziwienie tym, cyt. „że wszyscy w kółko 

gadają i nic z tego nie wychodzi”. Wyraziła opinię, że wsie na terenie gminy są opuszczone  

a najważniejszy jest Stąporków. Poparła pomysł Radnej Joanny Wojny o wykonaniu 

harmonogramu prac z kilkuletnim wyprzedzeniem. W dalszej części swej wypowiedzi 

przedstawiła, że nie tylko ważne są drogi, ale także służba zdrowia, która cyt. ”leży  

pod stołem”, ponieważ brakuje lekarzy. Powiedziała, że w przypadku dróg powiatowych 

gmina powinna występować z pismami w tej sprawie i współpracować z Powiatem 

Koneckim.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej wyjaśnił sołtys wsi Krasna, że pisma  

w sprawie stanu dróg powiatowych wysyłane są do Starostwa Powiatowego regularnie  

a Radni z terenu gminy Stąporków ściśle współpracują z sołtysami ze swojego terenu. 

Ad.pkt 15. Zamknięcie obrad sesji.  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady 

XLII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie dziękując wszystkim za przybycie. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 
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